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2023 was voor de duivensport een goed jaar. Waar recente jaren negatief werden beïnvloed 
door Corona en vogelgriep hebben we daar in 2023 niet of nauwelijks mee te maken gehad. 
De weersomstandigheden waren in het algemeen gunstig met mooie concoursen en veel 
spelplezier tot gevolg.  
 
Het IWB en de lossingsfunctionarissen van de afdelingen hebben goed gefunctioneerd. 
Mede dank zij hun inspanningen hebben we, een enkele uitzondering daargelaten, kunnen 
genieten van prachtige concoursen, mooie duivensport en kwamen onze duiven goed naar 
huis. Een gezamenlijke vlucht van de afdelingen 1 en 2 verliep helaas minder goed. De 
oorzaken zijn onderzocht en de bevindingen zijn gedeeld zodat dergelijke incidenten in de 
toekomst kunnen worden voorkomen. Dank aan het IWB,  lossingsfunctionarissen en 
convoyeurs die zich allen in het vliegseizoen wekelijks inzetten om de vluchten goed te laten 
verlopen.  
 
Het Hitteprotocol is een onmisbaar instrument om met hoge temperaturen verantwoord de 
duivensport te beoefenen. Prioriteit geven aan duivenwelzijn door doordacht beleid is waar 
het Hitteprotocol voor staat. Richting de overheid is het een onmisbaar instrument om de 
huidige zelfregulering van duiventransporten bij hoge temperaturen in stand te houden. We 
hebben aangegeven dat we op de voorjaar Ledenraad 2024 met een update komen van het 
Hitteprotocol en Protocol Lossingen. In deze updates gaan we de leermomenten uit de 
afgelopen seizoenen meenemen.  
 
Op de Ledenraad in maart 2023 hebben we het nieuwe Vervoersreglement aangenomen. 
Dat vernieuwde reglement brengt het postduivenvervoer weer helemaal bij de tijd en 
voorziet o.a. in een gereduceerde mandbezetting en in het installeren van meet- en 
registratie apparatuur in alle duivenwagens met ingang van 2024. Er volgt nog een nader 
onderzoek naar de optimale mandbezetting bij 1 nacht mand. Het vernieuwen van het 
Vervoersreglement was een gezamenlijke inspanning van NPO Bestuur, WOWD en 
vervoersdeskundigen van de afdelingen. Het NPO Bestuur bedankt eenieder die heeft 
bijgedragen een deze belangrijke vernieuwing van het postduivenvervoer.  
 
Het systeem van de NPO Kampioenschappen met landelijk vergelijkbare vlieggebieden per 
discipline heeft goed uitgepakt. De Nederlandse kampioenen zijn landelijk mooi verdeeld en 
vertegenwoordigen een goede dwarsdoorsnede van de liefhebbers. Ieder jaar kent weer zijn 
kampioenen en winnaars Het NPO bestuur wil nogmaals alle kampioenen, winnaars en 
uitblinkers van 2023 feliciteren met hun prestatie. Onze nationale kampioenen gaan we 
huldigen op de Olympiade in Maastricht.  
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Bestuurlijk hebben de NPO en de duivensport weer stappen voorwaarts gezet in 2023. De 
verhoudingen tussen afdelingen en NPO zijn goed en het achterstallig onderhoud is 
nagenoeg weggewerkt. We kunnen samen vooruit en naar de toekomst kijken. Duidelijkheid 
en transparantie kenmerken daarbij de werkwijze van het NPO bestuur.    
 
Ook in 2023 zijn we doorgegaan met het onderzoek naar mogelijk dopinggebruik. Er zijn 63  

controles uitgevoerd en ze waren allen negatief. Het toedienen van stoffen met het 

oogmerk de prestaties te verbeteren doet afbreuk aan een eerlijke competitie en is 

schadelijk voor de duif. De vergoeding van 2 cent per ingekorfde duif was niet geheel 

dekkend om het doping controle programma te financieren en is daarom verhoogd naar 2,6 

cent. Tijdens de voorjaarsbeurs is nadere informatie gegeven over de opzet en de inrichting 

van het dopingonderzoek. Dank aan de doping commissie en de dopingcontroleurs voor hun 

inzet, vele werk en het mooie resultaat 

 
In 2023 hebben we de derde editie georganiseerd van de NPO Grand Prix concoursen in 
samenwerking met het Spoor der Kampioenen en met steun van onze sponsoren. We 
hebben prachtige Grand Prix concoursen gehad met geweldige deelname, mooie 
beschouwingen vooraf en reportages van de winnaars. Het is duidelijk dat de Grand Prix 
concoursen steeds meer beginnen te leven en een meerwaarde hebben voor de 
sportbeleving. De prijsuitreiking zal plaatsvinden tijdens de Olympiade. Dank aan het Spoor 
der Kampioenen en onze sponsoren en nu op naar de vierde editie in 2024. 
 
De Ladies League maakt gestage progressie. Dit mooie initiatief begint steeds meer te leven. 
Het betrekken van meer dames bij de sport heeft duidelijk een grote meerwaarde. De 
winnaars en kampioenen van de Ladies League zullen worden gehuldigd tijdens de 
Olympiade en we gaan op de huldigingsavond dit mooie initiatief introduceren bij de 
buitenlandse bezoekers van de Olympiade. Dames van harte proficiat! 
 
Ook in 2023 heeft het NPO bestuur ingezet op een actieve handhaving van de Gedragscode. 
Nette en respectvolle omgangsvormen zijn immers in ons aller belang en in het belang van 
de duivensport. Het NPO Bestuur heeft een aantal keren handhavend opgetreden en 
gelukkig kon het in alle gevallen met een waarschuwing worden afgedaan. Ook in 2024 zal 
het NPO Bestuur alert blijven op het naleven van de Gedragscode. Het spreekt voor zich dat 
er alle ruimte is voor een open debat maar wel netjes. 
 
In 2023 is de zoektocht naar een oplossing voor de vogelgriep perikelen verder gegaan, 
mede in FCI verband. Het goede nieuws is dat het aantal vogelgriep uitbraken stukken lager 
lag dan in 2022. Ook zijn er proeven gestart met het vaccineren van pluimvee waardoor in 
de toekomst het probleem veel beter beheersbaar zal zijn. Ondanks alle inspanningen en 
goede contacten in Brussel en Den Haag is het nog niet gelukt om voor postduiven een 
algemene vrijstelling te krijgen. De voorzitter van de WOWD, Leo van der Waart, heeft e.e.a. 
uitgebreid toegelicht in de Ledenraad in november. De zoektocht naar een vrijstelling voor 
postduiven gaat verder en op het FCI veterinaire congres op de Olympiade staat vogelgriep 
op de agenda.  
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In 2023 heeft een commissie zich gebogen over een nieuw vliegprogramma en een 
herindeling van Nederland. Het door de commissie voorgestelde vliegprogramma bleek 
helaas voor een aantal afdelingen niet uitvoerbaar. Dat is spijtig omdat er vernieuwende 
elementen in zaten. Het NPO Bestuur zal de dialoog met de afdelingen voortzetten om te 
kijken of de voorgestelde vernieuwingen alsnog kunnen worden gerealiseerd. De door de 
commissie voorgestelde herindeling is positief ontvangen door het overgrote merendeel van 
de afdelingen en door de Ledenraad. In de Ledenraad is afgesproken dat de herindeling 
medio 2026 zal worden ingevoerd. De voordelen zijn legio zowel organisatorisch, financieel 
en sportief. Het zal nog een omvangrijke klus worden maar er is een duidelijke stip op de 
horizon gezet door de Ledenraad waar de duivensport weer jaren mee vooruit kan. Het NPO 
Bestuur bedankt en complimenteert de commissie met dit mooie resultaat.  
 
De voorbereidingen voor de Olympiade 2024 in Maastricht hebben veel aandacht en tijd 
gevraagd in 2023. Het NPO Bestuur aangevuld met een groep vrijwilligers heeft met de hulp 
van Gazeuse flinke voortgang geboekt. Er zijn sponsoren geworven, exposanten 
gecontracteerd, er is een bonnenverkoop georganiseerd, een Olympiade boek uitgebracht, 
afspraken gemaakt met het MECC en alle evenementen en activiteiten die plaatsvinden  
tijdens de Olympiade zijn uitgewerkt en ingepland. Het was en is een zeer omvangrijke klus 
die veel heeft gevraagd van bestuur, vrijwilligers en bureau medewerkers. Maar er staat een 
mooi evenement! Het thema van de Olympiade is genieten van mooie duivensport en 
promotie van de duivensport. De verenigingen zijn gevraagd lokaal de duivensport te 
promoten en we zijn benieuwd wie de meest aansprekende initiatieven en activiteiten 
bedenkt. Bezoek de Olympiade en geniet van mooie duivensport.  
 
De samenleving wordt steeds kritischer over sport met dieren. Het houden van duiven en 
het houden van wedstrijden met duiven moet blijven passen binnen deze veranderende  
maatschappelijke opvattingen. In toenemende mate zien we dat de regelgeving op dit 
gebied zich verder ontwikkelt en ook wordt aangescherpt. De Raad voor Dieren 
Aangelegenheden (RDA) heeft haar bevindingen en aanbevelingen over sport met dieren 
gepubliceerd in mei 2023.  De aanbevelingen van de RDA, zoals het opstellen van een 
dierenwelzijn plan volgen we op. Het WOWD neemt daarin het voortouw. Het afhandelen en 
weer op hun plek krijgen van opgevangen duiven gaat steeds beter. We hebben hier flinke 
stappen gezet dankzij een gezamenlijke inspanning van bestuur en liefhebbers en dit wordt 
ook onderkend door de vogelopvang.  
 
Het NPO bestuur blijft investeren in automatisering en efficiency. De NPO Cloud is 
operationeel en ingezet en zal verder worden uitgebouwd zodat hoklijsten kunnen worden 
afgeschaft. De NPO website is vernieuwd en is begin 2023 live gegaan. De nieuwe website is 
eigentijds, modern en veel eenvoudiger te onderhouden. We zullen in 2024 blijven 
investeren in automatisering om de alsmaar toenemende werkdruk op het NPO Bureau aan 
te kunnen en de duivensport verder te moderniseren. 
 
Financieel was 2023 voor de NPO een solide jaar. Er wordt een batig saldo verwacht en het 
eigen vermogen komt uit rond het streefbedrag van 1x de omzet. Er zijn ruim 700.000 ringen 
verkocht en er zijn 6% meer duiven gespeeld dan in 2022. De resultaten zijn beter dan 
begroot. Voor 2024 is de ringenprijs en de contributie ongewijzigd, dit ondanks gestegen 
loonkosten en inflatiedruk op de overige kosten. De afdracht per ingekorfde duif daalt van 3 
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naar 2,6 cent.  Voor een nadere toelichting wordt verwezen naar het Financieel Jaarverslag 
2023 van de penningmeester. 
 
In 2023 had de NPO 13.342 leden op de peildatum van 1 februari. Dit is een daling van 5,5% 
t.o.v. 2022. Deze daling is iets groter dan de gemiddelde daling over de afgelopen 5 jaar. 
Voor 2024 verwachten we een verdere daling van het ledental van circa 5%. De daling van 
het ledental is in belangrijke mate terug te voeren op de leeftijdsopbouw van het 
ledenbestand. De gemiddelde leeftijd is 61 jaar, 60% is ouder dan 60 jaar en 21% van onze 
leden is ouder dan 75 jaar.  Het wordt overigens tijd dat we de leeftijdsopbouw van het 
ledenbestand met andere ogen gaan bekijken. De 60% van onze leden die ouder dan 60 jaar 
zijn is een doelgroep die vaak de tijd, middelen en ervaring heeft om zich in te zetten voor de 
toekomst van de duivensport. De leeftijdsopbouw van ons ledenbestand is dus niet alleen 
een probleem maar ook een kans. Met het huidige ledenaantal en dalende trend zijn we een 
middenmoter in de Nederlandse sporten. Wel is het duidelijk dat we naar de toekomst 
moeten blijven kijken om onze sport vitaal en aantrekkelijk te houden. Niets doen is geen 
optie. Het organiseren van de Olympiade past in het streven van het NPO Bestuur de 
duivensport te promoten.  
 
2023 was voor het NPO bestuur een zeer druk jaar. Er zijn 12 reguliere 
bestuursvergaderingen geweest, 15 keer is er door (een delegatie van) het bestuur 
vergaderd over specifieke thema’s zoals vliegprogramma, lossingsbegeleiding, 
automatisering en vervoer en er is 20 keer door (een delegatie van) het bestuur vergaderd 
over de voorbereiding van de Olympiade. Alles bij elkaar telt dat op tot 47 vergaderingen 
wat uitzonderlijk is. Op een enkele uitzondering na waren alle bestuursleden aanwezig in alle 
vergaderingen waar van toepassing. Er is in persoon vergaderd maar ook veelal digitaal. 
Digitale vergadertechnieken besparen veel kosten, reistijd, houden het werkbaar en digitaal 
vergaderen is niet meer weg te denken in een efficiënte bedrijfsvoering. Op gezette tijden 
vergaderen in persoon is echter ook cruciaal en dat gebeurd dan ook. We verwachten dat de 
vergader frequentie zal normaliseren met de Olympiade achter de rug en nu het achterstallig 
onderhoud is geadresseerd. Hoewel de vergader frequentie zal fluctueren naargelang de 
actuele situatie mikken we op 15 bestuursvergaderingen per jaar.  
 
De voor- en najaar NPO Ledenraden in 2023 waren goede vergaderingen waar in een goede 
sfeer van samenwerking belangrijke besluiten zijn genomen voor de duivensport. Het NPO 
Bestuur bedankt de afgevaardigden voor hun constructieve inbreng en inzet. De Sectie 
Sportbeleving is weer ingevuld met twee nieuwe leden. Meer leden zijn welkom. De 
Ledenraad is op afstand digitaal te volgen en terug te kijken en daar wordt ruim gebruik van 
gemaakt. De Ledenraad van november 2023 is inmiddels 2,300 keer bekeken.  
 
Voor 2024 staan er wederom flink wat onderwerpen op de beleidsagenda van het NPO 
Bestuur.  
Het NPO Bestuur wil een visie ontwikkelen over hoe de duivensport er in 2030 gaat of zou 
kunnen uitzien. Een duidelijke visie op de toekomst helpt om het beleid de komende jaren 
vorm te geven en of bij te sturen.  
Op aanbeveling van de RDA gaan we een dieren welzijn plan opstellen.  
Er komt een onderzoek naar de optimale mandbezetting bij 1 nacht mand.  
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De werkdruk op het NPO Bureau neemt alsmaar toe. Aangezien uitbreiding van het NPO 
Bureau budgettair er niet inzit zullen we moeten inzetten op het automatiseren en 
stroomlijnen van veel voorkomende werkzaamheden.  
Het Hitteprotocol is een onmisbaar instrument om met hoge temperaturen verantwoord de 
duivensport te beoefenen. We hebben aangegeven dat we op de voorjaarledenraad 2024 
met een update komen van het Hitteprotocol en het Protocol Lossingen. 
Communiceren doe je nooit genoeg en dat geldt zowel intern als extern. We gaan een 
communicatieplan opstellen voor de komende jaren voortbordurend op de ervaringen en 
momentum van de Olympiade.  
Door inzet van de NPO Cloud kunnen we een modern, geautomatiseerd uitslagen dashboard 
voor de presentatie van de uitslagen realiseren en de hoklijsten afschaffen.  
De totale kosten van het houden van en spelen met duiven stijgt. Hogere kosten voor voer, 
transport en salarissen zijn hier debet aan. We gaan beleidsmatig kijken welke maatregelen 
we kunnen nemen om de duivensport betaalbaar te houden. 
De NPO Cloud maakt het mogelijk om de papieren hoklijsten af te schaffen. Voorlopig 
mikken we op een ingangsdatum van 2025.  
De Ledenraad steunt het voorstel voor een herindeling van Nederland. Samengevat is het 
voorstel om van 11 naar 5 afdelingen te gaan. Het voorstel combineert organisatorische, 
bestuurlijke, financiële en sportieve voordelen. Met name dat laatste is ook belangrijk want 
spelplezier staat centraal bij het beleid van het NPO Bestuur.  
 
Het NPO bestuur presenteert wederom een ambitieuze toekomstgerichte agenda voor het 
komende jaar. Het vraagt de nodige inspanningen van bestuur en bureau om deze agenda te 
realiseren. Het is daarom gewenst dat het NPO Bestuur op tal wordt gebracht. Er zijn twee 
vacatures in het NPO Bestuur. Wie zich als onderdeel van een gemotiveerd team wil inzetten 
voor de toekomst van de duivensport kan zich melden via info@duivensportbond.nl  
 
Het NPO Bestuur blijft focussen op een toekomstbestendige duivensport waarbij duiven 
welzijn en spelplezier centraal staan. 
 
Tot slot wil het NPO Bestuur haar bureau medewerkers en alle vrijwilligers in de duivensport  
bedanken voor hun inzet in 2023. Zonder vrijwilligers is de duivensport niet mogelijk. Laten 
we zuinig zijn op de vele vrijwilligers en hen het respect geven wat ze verdienen.  
 
Namens het NPO bestuur, 
Gerard van de Aast, Secretaris a.i. 
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